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بررسي مشكلات بخش كشاورزي اولين گام مثبت مجلس نهم

مشكلات بخش كشاورزي با حضور صادق خليليان وزير جهاد كشاورزي و تعدادي از كارشناسان و نمايندگان در صحن

علني مجلس بررسي شد.

مشكلات بخش كشاورزي با حضور صادق خليليان وزير جهاد كشاورزي و تعدادي از كارشناسان و نمايندگان در صحن علني مجلس
بررسي شد.

در همين زمينه، رئيس كميسيون كشاورزي مجلس هشتم در جلسه علني ديروز در سخناني گفت: با اقدامات و تصميمات نادرست
دولت عملا كشوري كه مي تواند صادركننده گندم باشد به يك كشور واردكننده گندم تبديل شده است.

عباس رجايي اظهار داشت: دولت در بخش كشاورزي يك قيمت تضميني براي خريد محصولات تصويب كرده كه اين موضوع امروز
يك نااميدي جدي در حوزه كشاورزي به وجود آورده است.

نماينده مردم اراك در مجلس همچنين به تصويب 28 ميليارد دلار براي واردات كالاهاي اساسي از سوي دولت اشاره كرد و گفت: اين
مبلغ در ابتداي امسال كه موسوم به سال توليد ملي و حمايت از سرمايه داخلي است، تصويب شده و اكنون بخشي از كالاهاي اساسي

در حوزه كشاورزي به اين ميزان در حال وارد شدن به كشور است.
اسماعيلي نيا نماينده كاشمر در مجلس شوراي اسلامي نيز با بيان اينكه واسطه ها انگور كشاورزان را 360 تومان مي خريدند و در بازار
تهران همين انگور بيش از 4 هزار تومان به فروش مي رسيد گفت: اگر به داد چرخه و توازن توليد نرسيم زيان خيلي زيادي به

كشاورزان مي رسد.
بيشترين سود

نصيب دلال ها مي شود
علي اصغر زارعي نماينده تهران در مجلس نيز با بيان اينكه بشترين سود توزيع محصولات كشاورزي به جيب دلال ها مي رود گفت:

وزارت كشاورزي يك اشكال ساختاري دارد و اين اشكال مشخص نبودن وظايف مربوط به اين وزارتخانه است.
وي افزود: وزارت بازرگاني و وزارت صنعت و معدن ادغام شده و وظايف مربوط به وزارت جهاد كشاورزي در حال حاضر در هوا باقي
مانده است؛ قبلا وزارت بازرگاني به عنوان يك وزارتخانه مديريت بازرگاني كشور را انجام مي داد و واردات و صادرات را مديريت مي
كرد، اما در حال حاضر خودش در وزارتخانه اي جديد تبديل به قسمتي كوچك از يك وزارتخانه شده در حالي كه ماموريت و كارهايي

كه در وزارت جهاد كشاورزي جديد بايد انجام بگيرد، بدون پاسخ باقي مانده است.
زارعي ادامه داد: اين اشكال ساختاري باعث شده حتي واردات برخي از نهاده هاي ما در اختيار وزارتخانه ديگري قرار بگيرد ولي در عمل

دوستان جهاد كشاورزي بايد در مورد آن جوابگو باشند.
وي بر همين اساس از وزير جهاد كشاورزي خواست كه در تعيين تكليف وضعيت ذكر شده يك جديت لازم داشته باشد تا هرچه

سريعتر اين مشكل حل شود.
فارغ التحصيلان كشاورزي

حائز بيشترين سهم بيكاري
همچنين، نماينده مردم دهلران در جلسه علني ديروز مجلس كه براي بررسي مشكلات بخش كشاورزي و با حضور وزير برگزار شده بود

گفت: فارغ التحصيلان كشاورزي بيشترين سهم را از بيكاري دارند.
علي محمد احمدي با بيان اينكه براي بخش كشاورزي آب، زمين و نيروي انساني وجود دارد، گفت: يكي از راه حل هاي مشكل بيكاري
توجه به فارغ التحصيلان بخش كشاورزي است چرا كه رئيس جمهور هم اخيرا گفتند كه براي توليد در بخش كشاورزي، آب، زمين و

نيروي انساني تحصيلكرده هم وجود دارد.
احمدي ادامه داد: بحث خشكسالي در سال هاي اخير به اقتصاد كشاورزي كشور لطمات جدي زده است؛ كانون خشكسالي در استان

هاي جنوبي كشور به خصوص استان ايلام است.
سيدباقر حسيني نماينده مردم زابل نيز با اشاره به انقراض بهترين گاو گوشتي جهان گفت: با توجه به اينكه نژاد اصيل گاو سيستاني از
بهترين نژاد گوشتي جهان است ولي متاسفانه شاهد انقراض اين محصول دامي در منطقه هستيم چرا كه دولت از دامداران حمايت

نمي كند.
وي ادامه داد: با توجه به شرايط سخت اقليمي و كمبود آب در 10 سال اخير و خشكسالي ها در منطقه سيستان كشاورزان اين منطقه

در شرايط بسيار سخت به سر مي برند.
حجت الاسلام علي اكبر ناصري نماينده بابل در مجلس نيز با تاكيد بر نوسازي صنايع كشاورزي گفت: شال كوبي هاي ما مربوط به 30

و 40 سال پيش است كه اين مسئله ضايعات زيادي را به بار مي آورد.
وي ادامه داد: كشاورزان ما با مشكلات عديده اي مواجه هستند كه يكي از اين مشكلات بالا بودن هزينه توليد بخصوص در بخش

نهادهاي توليدي است.
90درصد درآمدهاي نفتي
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صرف هزينه هاي توليد شده است
احمد توكلي منتخب مردم تهران در مجلس شوراي اسلامي نيز در جلسه علني ديروز طي سخناني به نمايندگي از مركز پژوهش هاي
مجلس، به بيان نظراتش در حوزه كشاورزي پرداخت و اظهار داشت: اقتصاد نفتي، مستعد تورم و ركود با يكديگر است و اگر درآمد

نفتي هنگفت شود، مشكلي به نام بيماري هلندي پيش مي آيد كه به اقتصاد آسيب مي زند.
وي با بيان اينكه وقتي تقاضاي كالايي افزايش مي يابد، همه تقاضاها بالا مي رود، گفت: وقتي فشار روي واردات كالاهاي قابل تجارت
آورده مي شود، توليد ملي سركوب مي شود و تورم توليد ملي بالا مي رود و در نتيجه ميل به واردات كالاهاي قابل تجارت افزايش مي

يابد و هرچه بيشتر اين مكانيزم فعال باشد، اين ضرر بيشتر اتفاق مي افتد.
منتخب مردم تهران در مجلس نهم در ادامه سخنانش از مصرف سرانه ارز به ازاي هر ايراني در 30 سال گذشته سخن به ميان آورد و
تصريح كرد: اين رقم در دوران جنگ 608 دلار، دولت هاشمي 384 دلار، دولت خاتمي 364 دلار و در پنج سال اول دولت احمدي نژاد
824 دلار بوده است و البته نتيجه اين ميل شديد به خرج درآمد ارزي، افزايش تورم در كشور است كه البته مجلس هم در اين

موضوع شريك بوده و فقط دولت مقصر نيست.
رئيس مركز پژوهش هاي مجلس در عين حال متذكر شد: دولت تنها 10درصد درآمدهاي نفتي را صرف توليد كرده و مابقي صرف

هزينه هاي خود دولت شده است.
وي درباره مصرف ذخاير صندوق توسعه ملي نيز گفت: امسال دولت مي خواست در بودجه 91 به صورت مشتي از ذخاير صندوق
توسعه ملي برداشت كند ولي مجلس اين موضوع را تصويب نكرد اما متاسفانه طبق مصوبه مجلس، ناخنك هايي به ذخاير صندوق

توسعه ملي زده شد.
كاهش 30 درصدي واردات ميوه در 2 سال اخير

از سوي ديگر؛ وزير جهاد كشاورزي در جلسه علني روز چهارشنبه مجلس كه براي بررسي مشكلات بخش كشاورزي و توليد برگزار شده
بود به اقدامات انجام شده در حوزه كشاورزي پرداخت و گفت: در سال 87 به دليل خشكسالي بي سابقه در كشور آسيب جدي بر
بخش هاي زيربنايي و توليدات داشتيم و موجب كاهش توليدات شد، همچنين منابع آب زيرزميني نيز كاهش يافت و آثار آن به
همان سال ختم نشد و هنوز گريبان بخش كشاورزي را گرفته است در عين حال امسال هم در برخي از استانها وضعيت خشكسالي را
شاهد هستيم اما خوشبختانه وضعيت توليدات كشاورزي در دو سه سال گذشته پس از آن ضربه سنگين روند رو به رشدي را نشان

مي دهد.
وي افزود: در سال 87 به دليل خشكسالي، توليد محصولات كشاورزي به 80 ميليون تن كاهش رسيد كه در سال گذشته به مرز 110

ميليون تن رسيديم و اميدواريم امسال به مرز 118 ميليون تن برسيم.
خليليان با اشاره به تاكيدات رهبر معظم انقلاب در سال 89 مبني بر جلوگيري از واردات بي رويه محصولات كشاورزي گفت: طبق اين
فرمايش تلاش شد توليدات كيفيت بهتري داشته باشد و نياز به واردات كاهش يابد سياستي در دولت اتخاذ شد كه روند واردات را

كنترل كنيم و اگر محصولي نياز داريم صرفا براي كسري محصول باشد و زماني باشد كه به توليد داخل لطمه نخورد.
خليليان يادآور شد: طي دو سال گذشته حجم واردات محصولات كشاورزي و غذايي 30درصد كاهش يافته است اگر مي خواهيم
همان حجم واردات سال 88 را در سال 90 اعمال كنيم با قيمت جهاني سال 90، بايد 4/1 ميليارد دلار بيشتر پرداخت مي كرديم و اين

موجب مي شد كه ارز از كشور خارج شود همچنين با توجه به افزايش قيمت ارز فشار بيشتري براي تقاضاي ارز وارد مي شد.
وزير جهاد كشاورزي درباره واردات ميوه نيز گفت: ما در دو سال گذشته در بحث واردات ميوه 29درصد كاهش داشته ايم و حتي

گزارش گمرك كه در 30 فروردين ماه سال 90 ارائه شد نشان مي دهد كه تراز بازرگاني انواع ميوه از سال 85 تا 90 مثبت بوده است.
خليليان در بخش ديگري از سخنان خود گفت: بنده در پيگيري مشكلاتي كه نمايندگان اشاره كردند با جديت و شبانه روز تلاش مي

كنم و اميد به ياري خداوند، كمك نمايندگان و پشتيباني دولت دارم.
ارجاع اعتبارنامه 3 نماينده

به كميسيون تحقيق
با اعتراض هاي صورت گرفته به اعتبارنامه 3 منتخب مجلس نهم اعتبارنامه اين افراد به كميسيون تحقيق ارجاع شد.

شعب شماره 3، 4 و 13 در جلسه علني صبح ديروز ادامه گزارش خود را درخصوص بررسي اعتبارنامه هاي منتخبين ملت در صحن
علني پارلمان ارائه دادند.

شعبه شماره 3 اعتبارنامه علاءالدين بروجردي منتخب بروجرد را تائيد كرد اما در زمان بررسي اين اعتبارنامه در صحن مجلس، جواد
كريمي قدوسي منتخب مشهد و كلات به آن اعتراض كرد كه بر اين اساس پرونده بروجردي براي بررسي بيشتر به كميسيون تحقيق

ارجاع شد.
همچنين شعبه مزبور اعتبارنامه احمد شوهاني منتخب ايلام را تائيد كرد كه اعتبارنامه وي در صحن مجلس نيز تصويب شد.

شعبه شماره 4 نيز اعتبارنامه حبيب برومند منتخب پارس آباد و بيله سوار را تائيد كرده بود كه پس از اعتراض مجدد احمد توكلي
منتخب تهران به آن، پرونده برومند به كميسيون تحقيق ارجاع شد.

شعبه شماره 13 نيز در بررسي مجدد اعتبارنامه علي ايرانپور منتخب مباركه كه مورد اعتراض الياس نادران و احمد توكلي منتخبين
تهران قرار گرفته بود، با اكثريت آرا اعتبارنامه وي را رد كرد.

پس از ارائه گزارش شعبه شماره 13 مبني بر رد اعتبارنامه علي ايرانپور منتخب مباركه، علي لاريجاني رئيس مجلس اعلام كرد: از آنجا
كه شعبه اعتبارنامه آقاي ايرانپور را رد كرده و به كميسيون تحقيق ارسال كرده است، پرونده آقاي ايرانپور به كميسيون تحقيق مي رود
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تا مورد رسيدگي قرار گيرد.
گفتني است در جريان بررسي اعتبارنامه ها حجت الاسلام ابوترابي فرد نايب رئيس اول مجلس شوراي اسلامي اعلام كرد: در بررسي
اعتبارنامه هاي منتخبان مجلس مواردي كه توسط شوراي نگهبان بررسي و اعلام نشده است با ارائه مستندات در كميسيون تحقيق

مورد بررسي قرار مي گيرد.
اخطار نماينده ها

به لابي هاي كميسيوني
تعدادي از نمايندگان در جلسه ديروز مجلس با اشاره به اشتهاي تعداد زيادي از منتخبان براي عضويت در بعضي كميسيون ها به آن
اعتراض كردند. علي عباسپور نماينده مردم بوئين زهرا در اين زمينه گفت: اكنون نمايندگان براي عضويت در كميسيون ها لابي مي

كنند و با اين رفتار افراد قوي و متخصص در حاشيه قرار مي گيرند.
مهدي سنايي نماينده مردم لاهيجان نيز گفت: در حال حاضر اشتهاي زيادي براي ورود به كميسيون ها وجود دارد ولي بعد از تشكيل
اينكه اساس كار مجلس، كميسيون هاي با تاكيد بر  از جلسات كميسيون هاي تخصصي نيست. وي  كميسيون ها ديگر خبري 
تخصصي هستند، تصريح كرد: در ابتداي مجلس هشتم گزارشي استخراج كرديم كه هيچ مجلسي در دنيا به اندازه مجلس شوراي
اسلامي جلسه علني ندارد و در دنيا مجالس هر ماه 2 بار تشكيل جلسه مي دهند. البته اين به معناي آن نيست كه كميسيون هاي

تخصصي آنجا تعطيل است.
سنايي با تاكيد بر اينكه كميسيون هاي مجالس دنيا فعال هستند، گفت: ما تصورمان اين است كه همه چيز صحن علني است در

حالي كه اين طور نيست.
گفتني است سيدمسعود ميركاظمي نماينده تهران و وزير اسبق نفت براي رياست كميسيون انرژي مجلس، مصباحي مقدم براي

رياست كميسيون بودجه و حجت الاسلام احمد سالك براي رياست كميسيون فرهنگي و فراكسيون روحانيون اعلام آمادگي كرده اند.
سيدحسين نقوي حسيني نماينده مردم ورامين نيز درباره كميسيون امنيت ملي گفت: كوثري گزينه رياست كميسيون امنيت ملي

مجلس است.
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